
Uchwala Nr XVI / 127 / 08
Uchwala Nr XVI / 128 / 08
Uchwala Nr XVI / 129 /08
Uchwala Nr XVI / 130 /08
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Uchwala Nr XVI / 132 /08
Uchwala Nr XVI / 133 / 08

PROTOKÓL NrXVI/08

z obrad XVI Sesji V Kadencji Rady Gminy Turosn Koscielna
która odbyla sie 14 sierpnia 2008 roku.

Radni obecni na sesji:
1. Abramowicz Jerzy
2. Bartnicka Beata
3. Baczek Jerzy
4. Danilczuk Waclaw
5. Drozdowski Zbigniew
6. Gosciewski Tadeusz
7. Kondzior Leszek
8. Kutaszewicz Krystyna
9. Kuzmicki Antoni

10. Leszczynski Tadeusz
11. Lukaszuk Danuta
12. Mularczyk Bogdan
13. Narel Zdzislaw
14. Sredzinski Slawomir
15. Wasilewski Józef

Ponadto w obradach Rady Gminy udzial wzieli: Wójt Gminy, Sekretarz Gminy, Skarbnik Gminy,
soltysi wsi, goscie, wg zalaczonej listy obecnosci, merytoryczni pracownicy Urzedu Gminy oraz
mieszkancy gminy.
O godz. 9.10 w sali konferencyjnej Urzedu Gminy Przewodniczaca Rady Gminy Pani Danuta
Lukaszuk otworzyla obrady XVI Sesji Rady Gminy, przywitala zebranych, przybylych radnych,
gosci, a nastepnie stwierdzila prawomocnosc obrad.
Przewodniczaca poinformowala, ze program dzisiejszej sesji wraz z materialami wszyscy radni i
soltysi otrzymali we wlasciwym terminie, a nastepnie przedstawila proponowany porzadek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocnosci obrad.

2. Informacja Wójta o dzialalnosci podejmowanej w okresie miedzysesyjnym,

3. Informacja z realizacji budzetu Gminy za I pólrocze 2008

4. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie zmian w budzecie Gminy 2008 r.

5. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie planowanych srodków na realizacje
programów operacyjnych w latach 2009-2011

6. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie zmiany uchwaly Nr X/71/07 z dnia
29.XI.2007 o przystapieniu do sporzadzenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego czesci wsi Niewodnica Koscielna,
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7. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie zmiany uchwaly Nr X/76/07 Rady Gminy
Turosn Koscielna z dnia 29 listopada 2007 r. o przystapieniu do sporzadzenia zmian
studium uwarunkowan i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Turosn
Koscielna,

8. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie przyjecia do realizacji na lata 2008-2009
projektu o nazwie: " Renowacja i konserwacja elewacji wraz z architektonicznie
spójnymi elementami kosciola p.w. Sw. Antoniego w Niewodnicy Koscielnej"w
ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 2007-2013 Os 3 "Jakosc zycia na
obszarach wiejskich i róznicowanie gospodarki wiejskiej" dzialanie 3.3. "Odnowa i
rozwój wsi"

9.Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie ustalenia regulaminu udzielania uczniom
pomocy materialnej o charakterze socjalnym

10. Rozpatrzenie skargi zlozonej przez Pana Edwarda Popiela na dzialalnosc Wójta Gminy.
11. Interpelacje i zapytania radnych.
12. Przyjecie protokolu z poprzedniej sesji Rady Gminy
13.Wolne wnioski i informacje.

Do przedstawionego porzadku obrad uwag nie wniesiono.

Ad. 2.
Wójt przedstawil radnym informacje o dzialalnosci podejmowanej w okresie miedzysesyjnym.
W punkcie tym Pan Wójt omówil realizacje inwestycji zaplanowanych w budzecie biezacego roku.
Poinformowal takze o zlozonych w roku biezacym wnioskach o dofinansowanie z funduszy
unijnych:
-wniosek do EKOFUNDUSZ-u na budowe kanalizacji w Baciutach,
- wniosek do Urzedu Marszalkowskiego na remont Szkoly Podstawowej w Turosni Dolnej,
-wniosek do Ministra Kultury - na remont dworku mysliwskiego w Turosni Koscielnej wpisanego

do rejestru zabytków, .

- GOPS otrzymal kwote 47 tys. w ramach projektu" Kapital Ludzki-Kobieta+" (szkolenia,
aktywizacja zawodowa, doradztwo)
Uwag do przedstawionej informacji nie zgloszono.
Informacja stanowi zal. do protokolu.
Ad.3.
W punkcie tym Pani Przewodniczaca poinformowala, ze temat dotyczacy realizacji budzetu byl
rozpatrywany na posiedzeniu Komisji Budzetowej i Rewizyjnej. Obie Komisje bez uwag
zaakceptowali przedstawione sprawozdanie . Przeczytalarówniez otrzymanapozytywnaopinie
Regionalnej Izby Obrachunkowej w temacie realizacji budzetu Gminy za I pólrocze 2008 r.
Uwag nie wniesiono, sprawozdanie zostalo przyjete i stanowi zal. do protokolu.
Ad.4.
Projekt uchwaly w sprawie zmian w budzecie Gminy 2008 r. równiez zostal rozpatrzony przez
Komisje Budzetowa. Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Wojszel wyjasnila, ze do przeslanych
materialów na sesje zostaly wprowadzone poprawki z tytulu biezacych zmian. Wyjasnila kolejno
wprowadzane zmiany.
Radny Pan Baczek zapytal czy jest kontrolowany monitoring, na który przeznaczono 5 tys. zl.
Pan Wójt odpowiedzial - tak, bedzie mozliwosc w roku szkolnym zobaczenia efektu .
Innych pytan nie bylo.
Pani Przewodniczaca poddala pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie zmian
Glosowalo 15radnych (l5-za, O-przeciw,0- wstrzymalo sie).
Uchwala zostala podjeta jednoglosnie. Uchwala Nr XVI/127/ 08 stanowi zal. do protokolu.
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Ad.5.
Temat dotyczacy planowanych srodków na realizacje programów operacyjnych w latach 2009 -
2011 przyblizyl Pan Wójt. Uwag nie zgloszono.
Pani Przewodniczaca odczytala projekt uchwaly i poddala pod glosowanie.
Glosowalo 15radnych. ( 15- za, 0- przeciw, 0- wstrzymalo sie ).
Uchwala zostala podjeta jednoglosnie. Uchwala Nr XVIl128/08 stanowi zal. do protokolu.
Ad.6.
Projekt uchwaly w sprawie zmiany uchwaly Nr X/71107z dnia 29.XI.2007 o przystapieniu do
sporzadzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego czesci wsi Niewodnica
Koscielna - przyblizyla Przewodniczaca. Wyjasnila, ze powodem zmiany uchwaly jest potrzeba
uzupelnienia tresci uchwaly o zapis" teren wokól cmentarza ".
Infonnacje uzupelnil Pan Wójt odczytujac wniosek zlozony przez zespól architektów
opracowujacych plan (uzupelnienia i poprawki jakie nalezy wprowadzic w projektach
rozpatrywanej i kolejnej uchwaly) - zalacznik do protokolu.
Radny Pan Baczek zasugerowal wprowadzenie dodatkowo okreslenia wielkosci strefy ochronnej.
W odpowiedzi szczególowo temat wyjasnil kier. BGK Dariusz Ciborowski .
Przewodniczacy odczytal projekt uchwaly i poddala pod glosowanie.
Glosowalo 15 radnych. ( 15- za, 0- przeciw, 0- wstrzymalo sie).
Uchwala zostala podjeta jednoglosnie. Uchwala Nr XVI/129/08 stanowi zal. do protokolu.
Ad.7.
Pani Przewodniczaca przypomniala, ze w przy omówieniu poprzedniego projektu uchwaly temat
zostal wyjasniony przez Pana Wójta. Uwag brak.
Przewodniczaca odczytala projekt uchwaly i poddala pod glosowanie.
Glosowalo 15 radnych. ( 15- za, 0- przeciw, 0- wstrzymalo sie).
Uchwala zostala podjeta jednoglosnie. Uchwala Nr XVIl130/08 stanowi zal. do protokolu.
Ad.8.
Projekt uchwaly równiez zostal juz wyjasniony przez Pana Wójta w punkcie 2 dotyczacym
interpelacji miedzysesyjnych przy omawianiu skladanych wniosków.
Przewodniczacy odczytal projekt uchwaly i poddala pod glosowanie.
Glosowalo 15 radnych. ( 15- za, 0- przeciw, 0- wstrzymalo sie).
Uchwala zostala podjeta jednoglosnie. Uchwala Nr XVI/131108stanowi zal. do protokolu.
Ad.9.
Regulamin uczniom pomocy materialnej o charakterze socjalnym przyblizyla Sekretarz Gminy
Pani Alina Bondar. Wyjasnila róznice pomiedzy stypendium socjalnym a wyprawka szkolna czyli
zwrotem kosztów zakupu podreczników i pomocy naukowych.
Pytanie radnych dotyczylo, czy zasilek socjalny przyznawany dla rodzin o niskim dochodzie.
Nie - jest to zasilek przyznawany okresowo, losowy i nie bierze sie pod uwage dochodu.
Innych pytan nie bylo.
Przewodniczacy odczytal projekt uchwaly i poddala pod glosowanie.
Glosowalo 15 radnych. ( 15- za, 0- przeciw, 0- wstrzymalo sie).
Uchwala zostala podjeta jednoglosnie. Uchwala Nr XVI/132/08 stanowi zal. do protokolu.
Ad.IO.
Tresc skargi rozpatrywana byla na Komisji Budzetowej. Po wnikliwej analizie czlonkowie
komisji wnioskowali o uznanie skargi za bezzasadna.
Przewodniczaca odczytala tresc skargi zlozonej przez Pana Edwarda Popiela na dzialalnosc Wójta
Gminy i udzielila glosu skarzacemu. Pan Popiel poinfonnowal, ze sprawe skierowal do
prokuratury i bedzie sie toczyla swoim tokiem, w zwiazku z tym nie widzi obecnie sensu
rozpatrywania sprawy przez Rade Gminy.
Pan Wójt oznajmil, skoro Pan Popiel zglasza sprawe do prokuratury temat nieublagalnie zostanie
wyjasniony. Zapytal wnioskodawce o znajomosc podobnych przykladów na terenie Gminy (które
sa po cichu robione) gdzie dokonano zmian w inny sposób niz po rozpatrzeniu Komisji i Rady
Gminy.
Pan Popiel- poprosil o mozliwosc zapoznania zebranych z tematem na przykladzie wlasnej
dzialki. Pan Wójt prosi o te "inne przyklady" - przytoczenie ich skoro takie sa - na temat. .
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Pan Popiel proszac o glos wspomina, ze wtedy byla rozpatrywana jego sprawa w poprzedniej
kadencji - odrzucona w temacie zmiany przeznaczenia dzialki, zwrócil sie do Pana Wójta z
zapytaniem dlaczego tak jest. Pan Wójt oznajmil, ze "to nie jest jego wina tylko Radnych, tak
zadecydowali" i przekazal jako potwierdzenie slów protokól.
Pan Wójt upomina by Pan Popiel w tym momencie nie klamal .
Dalej Pan Popiel wyjasnia, ze w zwiazku z tym nie do kazdego lecz do wiekszosci Radnych udal
sie osobiscie badz telefonowal, czesc osób obecnych na sali powinna pamietac ta rozmowe.
Wtedy poprosil Pana Wenclika jako Przewodniczacego Rady Gminy o spotkanie z nim oraz z
Panem Wójtem i omówienie tej sprawy w czwartek Idzien przyjec skarg i wniosków przez
Przewodniczacegol temat omówil i uzgodnil, ze to zostanie przyjete i ustalone zgodnie z litera
prawa. Nastepnie otrzymal pismo z informacja, ze na posiedzeniu Komisji Budzetowej sprawa ta
bedzie rozpatrzona. Do chwili obecnej nie otrzymal zadnej odpowiedzi, ze na komisji budzetowej
sprawa ta byla rozpatrywana i tak to zostalo. Nastepnie w momencie spotkania z Wójtem padly
slowa które sa trudne do powtórzenia, zbyt ostre, nie chce tej sprawy jatrzyc. I to co w tej chwili
Pan Wójt mówi, czy sa inne dzialki wiec wylicza: dzialka Nr 311, 331 przy ul. SlonecznejI cala
ulica Sloneczna! w Niewodnicy Koscielnej gdzie juz ludzie maja pobudowane domy i w tej chwili
w planie zostalo to ujete i wszystko jest w porzadku. W zwiazku z tym zapytal dlaczego tak sie
dzieje, jedne juz staja budynki, a drugi wlasciciel jeszcze nie ma i tego sie nie robi. Pan Popiel
twierdzi, ze nie jest goloslowny, ma warunki zagospodarowania przestrzennego i jest sklonny
kazdemu czlonkowi Rady tutaj pokazac.
Jest sasiadem w pewnym sensie wlasciciela dzialki który budowal, równiez dostal warunki
zabudowy, buduje juz drugi i trzeci dom i mimo to zostal ujety w planie przestrzennego
zagospodarowania. Dlaczego panstwowe pieniadze jednemu ida za darmo, nie musi tego
zalatwiac, a drugi musi chodzic i prosic. Powiedzial- prosze mi wierzyc, ze moja sprawa to jest
zadna sprawa, lecz po to jest Urzad Gminy by zalatwial interesy wszystkich mieszkanców w ten
sposób by wszyscy mieszkancy byli zadowoleni. Przychodzac do Urzedu Gminy Ima takie
odczucie I pracuja tam bardzo sympatyczni ludzie ale oni niczego nie podejma, oni sie boja,
praktycznie prawie jak terror. Gdy nie ma Pana Wójta nie ma z kim rozmawiac, sympatyczni
bardzo ludzie, bardzo przyjemni ale nie ma z kim rozmawiac. I to co Pan Wójt mówi czy to
korupcja czy nie, to sa naduzycia, ja nie mówie o korupcji. Chce by sie to zmienilo, nie chce tu by
sad ukaral Pana Wójta, chce by wójt docenil kazdego mieszkanca Gminy. Tylko o to chodzi.
Rady Pan Kuzmicki poprosil o wyjasnienie gdyz nie rozumie- na poprzednim zebraniu wiejskim
Pan Wójt stwierdzil Panu, ze gdy tylko zwróci sie Pan o warunki zabudowy na dzialke od ulicy na
ulicy Polnej to natychmiast otrzyma, czy o ta dzialke Panu chodzi ?
Tak odparl Pan Popiel o ta dzialke chodzi.
Nastepne pytanie radnego brzmialo czy zwrócil sie o te warunki zabudowy?
Nie - odparl Pan Popiel, zwrócilem sie o zmiane w planie zagospodarowania przestrzennego .
Wiele mówi sie na ten temat ze to zadna róznica, a róznica jest bardzo wielka bo jest miedzy
dzialka rola a dzialka budowlana, dzialka budowlana moze miec 1000 metrów, a dzialka rolna
minimum 3000 metrów i inne warunki zmieniaja poglad. W zwiazku z tym taka, a nie inna byla
moja prosba. Mimo to ze tak sie mów ja nie dostalem zadnego pisma na ten temat ze ja tak moge
zrobic, dopiero ostatnie pismo na moja skarge .
Radny Kuzmicki przypomnial, ze przeciez Pan byl na zebraniu wiejskim.
Wiem, wiem - lecz uchwala która mówi na ten temat obowiazuje dopiero od maja 2003 roku o
zmianach w planie zagospodarowania przestrzennego, a moje starania sa znacznie wczesniej, to
co niektórzy radni juz znaja, dawno juz bylo podnoszone. Ja nawet prosilem w swoim pismie zeby
nie bylo zadnych niedomówien , ze wystepuja jakies rozbieznosci w moim pismie, ja jestem
sklonny na wlasny koszt zawiezc Panstwa Radnych by zobaczyli ten teren i okreslili, a tak im sie
wciska ze dotyczy przeznaczenia calej dzialki .
Radny Pan Baczek - twierdzi, ?-ewypowiedz Pana Kuzmickiego go bulwersuje , bo pracownik
urzedu gminy jezeli wplywa jakies pismo to zobowiazany jest w stosownych dniach o udzielenie
odpowiedzi. Prosze nie mówic o jakims zebraniu.
Pan Popiel stwierdzil - ze prosze wierzyc ze napisanie skargi bylo dla mnie wielkim bólem, nie
chcialem tego pisac, chcialem zalatwic pozytywnie, lecz jesli spotykam sie z ciaglym
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oszukiwaniem, manewrowaniem, manipulowaniem stalo sie to bolesne. Na zebraniu wiejskim gdy
znów prosze by Pan Wójt zalatwil ta sprawe, to Pan Wójt mówi prosze to sprawe zglosic do
prokuratury. Gdy ponownie przedzwonilem, prosze o zalacznik slysze to samo. Uczynilem to na
prosbe Pana Wójta
Mysle ze bedzie to sluzylo jeszcze lepiej Gminie. Nie chodzi tu o jakies kary dla Pana Wójta lecz
by sie zmienily stosunki .
Radny Pan Leszczynski stwierdzil ze telefon od Pana Popiela odbieral w sprawie tej dzialki i
oddzwanial do Pana z zaproszeniem na Komisje Budzetowa - bylo to trzy lata temu. Pan mial sie
zglosic i mielismy ta sprawe omówic, gdyz ja tej dzialki nie widzialem .Pan sie nie zglosil.
Nastepnie czlonkowie Komisji Budzetowej udali sie w teren i okazalo sie ze to jest las, ze wycial
pan las. Przyszly tez takie dokumenty w tej sprawie od Lasów Panstwowych do Gminy, ze to jest
las, wycial Pan las i dostal Pan nakaz zalesienia. Otrzymal Pan takie dokumenty czy nie ?
Pan Piel wyjasnia: moje starania o zmiane przeznaczenia dzialki zaczely sie w 2003 roku,
rzeczywiscie byl to najpierw las, Pan Wójt mówil ze z lasu nie mozna nic zrobic wiec ja chcialem
rozpoczac dzialanie zmienic z dzialki lesnej na dzialke rolna. Pytalem w gminie w jaki sposób do
tego dojsc. Pan Wójt znów mi przekazal dokumenty, ze taka dziala komisja na której miedzy
innymi dziala Pan z Suprasla i oni tutaj dusza, cisna Gmine i nie moze nic poradzic. W zwiazku z
tym podal mi numer telefonu, ja sie skontaktowalem z tym Panem "Ondzke", pojechalem do
Suprasla, do tego Pana, byl on kierownikiem dzialu infrastruktury w Urzedzie w Supraslu ,
wykonal jeden telefon, powiedzial mi jak mam to zrobic i pojechalem z nim do Urzedu
Wojewódzkiego, zlozylem podanie. Bez problemu zostalem ta sprawe zalatwiona. I zostal
przeksztalcony pewien odcinek gruntu na dzialke rolna, w Urzedzie Gminy figuruje to jako dzialka
rolna. Pan Leszczynski twierdzi, ze byl to las, stad tak dlugo to trwalo, dlaczego Pan sie nie
zglosil na Komisje Budzetowa gdy Pana zapraszalem, do nas przyszly papiery ze to las.
Pan Popiel twierdzi ze to przeksztalcenie nastapilo okolo 7-8 lat temu.
Zdaniem Radnego Leszczynskiego nie jest to mozliwe, przewodniczacym byl wtedy Pan Wenclik
Pawel, sprawe nagrywal, dlaczego sie nie zglosil Pan na Komisje, sprawe prowadzilismy by Panu
pomóc w jakis sposób Panu udostepnic, jezdzilismy na miejsce patrzec. Moze potwierdzic to Pan
Wenclik. Pózniej przyszly dokumenty do gminy, ze dostal pan nakaz ponownego zalesienia tej
dzialki. Pan Popiel twierdzi ,ze placi podatek, ma dokumenty na to, ze jest to dzialka rolna- taki
plci podatek do gminy- moze tez to pokazac w wyrysie ze to jest dzialka rolna. I jezeli Pan
rozmawial telefonicznie to nie rozmawial pan zebym ja przyjechal na posiedzenie Komisji. Tego
bym sobie nie odmówil. Mam zanotowane do kogo dzwonilem a do kogo jezdzilem osobiscie.
Jeden z czlonków rady do mnie powiedzial w ten sposób: Panie co tu bedziemy mówic, to
wszystko zalezy od Wójta, jezeli Wójt czy Pan Ciborowski stawia na Radzie Gminy, ze to sa
rzeczy niemozliwe, ze trzeba bedzie poniesc tyle i tyle kosztów, takie sa olbrzymie koszty, to
jezeli my zaglosujemy inaczej to placic- to jakie my mamy rozwiazanie. Nie ma o czym mówic,
jest to cala masa przekretów. Trzeba to zalatwic najprostsza droga.
Radny Leszczynski zapytal o wielkosc dzialki i czy jako calosc zaznaczona jest jako rolna?
Jest to hektar oznajmil Pan Popiel. 1248 m. jako dzialka rolna z przeznaczeniem na budownictwo,
a reszta rolna.
W takim wypadku moze sie Pan tam bez problemu budowac.
Pan Popiel- rozumiem, w moim pismie nie jest najwazniejsza sprawa dzialki, tylko dlaczego sie
traktuje jednego w ten sposób, a drugiego inaczej - to jest istota sprawy. Czas najwyzszy
odpowiedziec, ze wszyscy sa równi wobec prawa, stary czy mlody, garbaty czy slepy. Nie ma to
znaczema.
Pan Wójt - oznajmil: jest to teren pasa lesnego, Pan Popiel otrzymal odrolnienie z Lasów
Panstwowych pod warunkiem uzytkowania rolnego. Swego czasu byl tu owies czy zyto.
Na dzien dzisiejszy rozpatrywalismy te tematy, komisja z udzialem Pana Narela równiez ten temat
rozpatrywala. Nie ma potrzeby tutaj wprowadzenia planu zagospodarowania przestrzennego bo za
to trzeba zaplacic. Mozna i jest równolegle wyjscie bez kosztów, wydac decyzje o warunkach
zabudowy. Nie ma zadnych problemów juz od pewnego czasu, taka decyzje Pan Popiel moze
otrzymac. Decyzja o warunkach zabudowy jest równolegla tozsama z planami zagospodarowania
przestrzennego, z tym ze decyzje wydaje Wójt Gminy bez ponoszenia przez Gmine kosztów,
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natomiast wprowadzic plan zagospodarowania przestrzennego trzeba puscic w machine na 1,5
roku i za to architektom zaplacic. Dlatego ja jestem zawsze przeciw temu wprowadzenia do planu,
bo w kazdej chwili, dzis, jutro, Pan Popiel moze sie budowac .Nie ma innej prawdy, ja nie znam .
Jezeli ktos pisze w skardze ze uchwalono plan zagospodarowania przestrzennego na ulicy
Mysliwskiej, to ja takiej nie znam, my wprowadzilismy intencje uchwaly o opracowaniu
mozliwosci zabudowy, zostawieniu terenów lesnych, drogi, ale innej uchwaly nie ma. Ona
wejdzie za rok, za 8 miesiecy jak zdazymy. I stad wychodzi nieporozumienie.
Pan Popiel poprosil o mozliwosc pokazania dokumentów Panstwu radnym, oznajmiajac ze pan
Wójt jest manipulantem o czym wszyscy wiemy. Wskazal by zobaczyc czy ta dzialka jest na
planie, jest to wydana decyzja, ja nie rzucam slów na wiatr jak robi to Pan Wójt.
Pan Wójt zaapelowal o zostawienie brudów Niewodnickich, nie przenoszenia ich na Rade Gminy.
Pan Popiel prosi o uczciwosc i twierdzi, ze tutaj sie nie mówi, ale wystapil tez o czesc zamiany tej
dzialki na dzialke rolna. Wystapil w tej sprawie do Starostwa i ze Starostwa dostal to bez
problemu, natomiast z Urzedu Gminy nawet odpowiedzi nie dostal. Takie praktyki sa stosowane.
Ktos ta sprawe zbada dokladnie, a Pan Wójt sie cieszy ze Prokurator ta sprawe umorzy.
Pan Wójt prosil o zapisywanie równiez jego slów.
Przewodniczaca Rady Gminy oddala glos Panu Narelowi.
Radny Pan Narel stwierdzil, ze poniewaz jest sytuacja nowa, (na komisji budzetowej takiej
sytuacji nie bylo), bowiem w dniu dzisiejszym radni dowiedzieli sie ze Pan Popiel zlozyl swoja
skarge do prokuratury - zaproponowal po pierwsze: ponowne posiedzenie Komisji Budzetowej po
fakcie rozpatrzenia skargi zlozonej do prokuratury przez Pana Popiela,
- po drugie zlozyl wniosek o przelozenie przedmiotowej uchwaly na kolejna sesje, bo uwaza ze w
dniu dzisiejszym jest to nie mozliwe.
Radny Pan Baczek - zaproponowal aby Pani Przewodniczaca wystapila z pismem do prokuratury
w jaki sposób jest prowadzone postepowanie i powiadomienie Rady jak zostanie zakonczone,
wtedy rada przystapi do glosowania.
Pan Wójt powiedzial- nie twórzmy w Polsce prawa, w Polsce jest takie prawo ze prokurator z
urzedu zgodnie z prawem wypowie sie i nie wybiegajmy przed szereg. Nie zobowiazujmy
przewodniczacej, odbedzie sie to w czasie zgodnie z prawem. Jest to zenujace, ze tego typu
sprawy jako temat zastepczy wprowadza sie na Rade Gminy. Zenujace jest Panie Radny Narel, ze
Pan jako radny nie zajmie sie sprawami, potrzeba spoleczna mieszkanców, a od poczatku kadencji
zajmuje sie jatrzeniem i jest mi z tego powodu przykro. W Niewodnicy nie ma tematu i problemu
w spoleczenstwie.
Osobiscie Pan Wójt odczul to na zebraniach wiejskich w obecnosci Pani Sekretarz, insp.
Kaminskiej, jest to temat 5- 40sób i temat tak sie tam walkuje.
Radny Pan Baczek naciska na przelozenie, popiera wniosek Radnego Narela .
Przewodniczaca poinformowala, ze Komisja Budzetowa zajmowala sie sprawa, mamy na uchwale
podpis Pana Radcy Prawnego, wiec jest to zgodne z prawem. Pan Wójt powiedzial, ze kazda
skarga wplywajaca do Urzedu musi byc zgodnie z KPA rozpatrzona.
Pan Popiel zabierajac glos powiedzial, ze jest to prawda lecz z uwagi na trudny temat mozna ta
sprawe przelozyc, a o tym sie nie mówi. Nie jest zainteresowany wynikiem glosowania .
Podziekowal Radzie i opuscil obrady.
Przewodniczaca podziekowala Panu Popielowi i poddala pod glosowanie wniosek Radnego Pana
Narela .
Glosowalo 15radnych. ( 5- za, 9- przeciw, 1- wstrzymalo sie).
W wyniku glosowania wniosek zostal odrzucony wiekszoscia glosów.
Nastepnie przewodniczaca odczytala uzasadnienie do uchwaly. Na posiedzenie poproszono Radce
Prawnego. Radny Pan Baczek zapytal, czy dla radnych nie bedzie jakichs konsekwencji , czy
glosowanie na uchwala odbedzie sie godnie z prawem skoro dzisiaj otrzymali informacje, ze
wniosek zostal zgloszony do prokuratury.
Radca oznajmil, ze jest to zgodne z prawem, skoro nie podjeto zmian w programie sesji. Rada
wiekszoscia glosów odrzucila wniosek Pana Narela , co oznacza ze nie zmieniono porzadku.
Radny Pan Wasilewski zapytal Radce czy uwaza ta skarge za zasadna.
Radca odparl, ze to Rada o tym ma zdecydowac.
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Przewodniczaca odczytala projekt uchwaly i poddala pod glosowanie.
Glosowalo 15radnych. ( 10- za, 0- przeciw, 5- wstrzymalo sie ).
Uchwala w sprawie rozpatrzenia skargi na dzialania Wójta Gminy Turosn Koscielna zostala
podjeta wiekszoscia glosów. Uchwala Nr XVI/133/08 stanowi zal. do protokolu.
Radni wstrzymujacy sie poprosili o zapisanie ich nazwisk w protokole sesji. Sa to :Baczek Jerzy,
Beata Bartnicka, Zdzislaw Narel, Zbigniew Drozdowski, Bogdan Mularczyk.
Ad.H.
W punkcie tym przedstawili i zlozyli interpelacje pisemnie radni: Zbigniew Drozdowski, Zdzislaw
Narel, Beata Bartnicka oraz Klub Radnych "Mala Ojczyzna". / zal. do protokolu.
Radny Pan Baczek po raz kolejny poruszyl problem zbyt szybkiej jazdy pojazdów na terenie
Niewodnicy. Omawiajac temat Pan Wójt stwierdzil, ze wlasnymi kosztami zostana wykonane
atrapy powodujace zwolnienie poruszanych pojazdów.
Radny Pan Danilczuk zglosil ubytek w asfalcie / wyrwa na drodze powiatowej / na odcinku w
kierunku stadionu w Turosni Koscielnej.
Radnemu Panu Narelowi Pan Wójt odpowiedzial, ze pytanie swiadczy o niezrozumieniu tematu
przez Radnego. Wójt wyjasnil ponownie róznice wprowadzenia zmian w planie zagospodarowania
przestrzennego, a wprowadzania zmian w drodze decyzji. Uzasadnil, dlaczego widzi sens
wprowadzac wiekszymi obszarami plan zagospodarowania terenu. Przede wszystkim wprowadzi
to okreslony uklad dróg, gmine nie stac na kompleksowy plan, zas najbardziej potrzebnymi
obszarami powoli zostana wprowadzone zmiany.
W odpowiedzi Pani Bartnickiej - poinformowal, ze na dzisiejszy stan w kulturze nie widzi
potrzeby wielkich modernizacji .
- w temacie rozbudowy oswietlenia ulicznego poinformowal, ze nie wydajemy pieniedzy na
projekty, temat rozwiazujemy w uzgodnieniu z zakladem energetycznym realizujac na istniejacych
slupach.
Nastepnie odbyla sie krótka dyskusja dotyczaca procedur prowadzonych inwestycji.
W tym miejscu soltys z miejscowosci Markowszczyzna zglosil, ze na krzyzówce na luku jest
potrzeba wstawienia znaku, ze jest skrzyzowanie i zrobic porzadek z krzywymi slupami.
Ad. 12.
W punkcie tym Pani Przewodniczaca oznajmila, ze protokól z poprzedniej sesji byl przeslany
Radzie w celu zapoznania sie z jego trescia.
Radni zglosili uwagi do protokolu.
Radna Pani Beata Bartnicka zglosila, ze interpelacja zostala przeslana lecz brak w protokole zapisu
o skladanej interpelacji przez Radna.
Radny Pan Baczek - nie zapisano pelnych wypowiedzi Radnego- za maly zapis.
Innych uwag nie zgloszono.
Pani Przewodniczaca poddala pod glosowanie przyjecie protokolu, w wyniku którego protokól z
obrad XV Sesji Rady Gminy z dnia 26 czerwca 2008 r. zostal przyjety wiekszoscia glosów.
Glosowalo15 radnych: (9-za, 5- przeciw, 1- wstrzymala sie ).
Ad. 13.
W wolnych wnioskach Pan Wójt przyblizajac temat oczyszczalni przydomowych skierowal sie do
Rady Gminy z zapytaniem czy jest za zakupem licencji na opracowanie projektu na oczyszczalnie.
Radni glosowali jednoglosnie za. Glosowalo 13 radnych( obecnych w tym czasie na sali) .
Nastepnie Pan Wójt poruszyl temat ochrony srodowiska, informujac ze na ostatnim spotkaniu
wiejskim w miejscowosci Niewodnica Korycka mieszkancom zostala zaproponowana zamiana
pojemników do selektywnej zbiórki odpadów na wymienne worki do kazdej posesji.
Miejscowosc ta jako pierwsza rozpocznie taka forme selekcji, a po wakacjach pozostale
miejscowosci beda systematycznie otrzymywaly zamienne worki. Pierwsze rozdanie worków
zrobi pracownik Urzedu Gminy i strazak oraz soltys .
W porozumieniu z Podlaskim Wojewódzkim Inspektorem Ochrony Srodowiska realizujemy
zgodnie z uchwala o ochronie srodowiska - likwidacje dzikich wysypisk.
Jako przyklad wskazal ze zlikwidowane w ostatnim czasie zostalo wysypisko w Pomigaczach na
Howienach .
Soltys z Niewodnicy Koryckiej poruszyla problematyczny temat smieci.
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Nastepnie Pan Wójt poinformowal, ze w ostatnim okresie zaczal byc naglasniany temat odejscia
miejscowosci Niewodnica Koscielna do Bialegostoku, pózniej do Juchnowca .
Pan Wójt w odpowiedzi na powazny zarzut mieszkanców w temacie ze nic sie nie robi dla
Niewodnicy w porównaniu do innych miejscowosci przytoczyl realizowane zadania.
Poinformowal, ze do Urzedu Gminy wplynelo pismo informujace o planowanym przeprowadzeniu
referendum, przylaczenia Niewodnicy do Gminy Juchnowiec "Dolny" i kolejne pisma.
Materialy te w dniu sesji przekazano radnym i soltysom. Zdaniem Pana Wójta Radca wyjasni
postepowanie tematu, a Rada Gminy spokojnie rozwazy.
Radca Prawny wyjasnil procedure i tok postepowania w zgloszonym temacie. Poinformowal, ze
wywolany temat i okreslony przez Pana Stanislawsiego tryb postepowania jest prawnie nie
dopuszczalny. Od naszej Rady Gminy moze byc tylko wniosek, a decyzje podejmie Rada
Ministrów (organ rozstrzygajacy) po przeprowadzeniu stosownej procedury i opinii Gminy
Juchnowiec - czy wyraza chec przyjecia miejscowosci do swego obwodu.
Dyskusje w temacie otworzyl radny Jerzy Abramowicz- apelujac o wspólprace, partnerstwo, a nie
mieszanie,
Radny Antoni Kuzmicki- uwaza, ze wywolanego tematu nalezy nie traktowac powaznie gdyz nie
jest to wniosek ogólu spoleczenstwa a jedynie pieciu osób, którzy sie pod nim popisali w tym
dwoje od niedawna zamieszkujacych w Niewodnicy Koscielnej.
Pan Wójt poprosil by wypowiedziala sie w temacie soltys Niewodnicy Koscielnej Pani Elzbieta
Stelmaszuk . Pani Stelmaszuk w kilku zdaniach wypowiedziala sie w nawiazaniu do udzielanych

wywiadów prasie i telewizji.
Zdaniem Pana Wójta powinnismy zwrócic sie do Rady Soleckiej w Niewodnicy Koscielnej o
zorganizowanie zebrania wiejskiego i wypowiedzenie sie w temacie, potwierdzajac na liscie
swoja obecnosc na zebraniu. Zaapelowal o rozsadne przeprowadzenie wnioskowanego tematu
zgodnie ze statutem i powiadomienie Gminy o decyzji spoleczenstwa.
Soltys miejscowosci Niewodnica Korycka poinformowala ,ze mieszkancy Niewodnicy Koryckiej
nie sa zainteresowani jakakolwiek zmiana czy odejsciem. Na prosbe Pani Walentynowicz
Przewodniczaca odczytala tresc ogloszenia umieszczonego na tablicy w jej miejscowosci.
W otwartej dyskusji zgloszono wiele potrzeb na terenie innych miejscowosci.
Radny Pan Baczek Jerzy - podkreslil, ze Szkola w Niewodnicy Koscielnej nie jest zaangazowana. ..
anI Wprace, anI w mc,
Zdaniem Pana Wójta Samorzad Stowarzyszenia Przyjaciól Niewodnicy milczy, oczernia tylko na
lamach gazet.
Moment skladania wniosków unijnych wykazal, ze w swym dzialaniu "burzacym" nie zlozyli nic.
Soltys miejscowosci Barszczówka zapytal dlaczego nic sie nie mówi kiedy beda remontowane
swietlice w miejscowosci Barszczówka i Pomigacze.
Odp. Bedzie to ujete w budzecie na 2009 r.
Przewodniczaca poinformowala o zamknieciu brad XVI Sesji Rady Gminy- godz. 13.30.
Nastepnie Radni wraz z Wójtem : Baczek Jerzy, Abramowicz Jerzy, Kondzior Leszek, Kuzmicki
Antoni, Kutaszewicz Krystyna, Wasilewski Józef i Walentynowicz Malgorzata - udali sie w teren
przyjrzec sie prowadzonym i zakonczonym pracom inwestycyjnym.

Wnioski z wyjazdu:
- w budynku Szkoly Podstawowej w Turosni Dolnej nalezy wykonac do konca dodatkowe prace i

mozycplytki, .

-w miejscowosci Topilec bez uwag zaakceptowano wykonanie nawierzchni asfaltowej na odcinku
Topilec- Topilt1cKol.

przewodnic

M2~a dy Gminy
\

Danu aszuk
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